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Milí obyvatelia Milí obyvatelia 
Prešovského kraja,Prešovského kraja,

so slávením najväčšieho 
kresťanského sviatku  
Veľkej noci, s  privítaním 
jari a príchodom teplejších 
a  slnečnejších dní poci-
ťujeme narastajúci príval 
energie, väčšiu chuť do prá-
ce i  viac radosti. Po zime 
sme pookriali, naštartovali 
sa a  pustili sa do nových 
výziev a projektov s cieľom 
prinášať ďalšie zlepšenia a kvalitu do našich životov. Robíme tak 
spoločne s vami všetkými, so zástupcami miestnych samospráv, 
inštitúcií a organizácií u nás doma, ale i s partnermi, ktorých 
máme za hranicami nášho kraja. V uplynulom období nám práve 
poľskí susedia  dokázali a potvrdili, že naša spolupráca a pria-
teľstvo stoja na pevných základoch a že s nimi a ich podporou 
môžeme počítať nielen v dobrých časoch, ale aj v náročnejšom 
období, akým bolo práve minuloročné zemetrasenie. A  my si 
tento ich otvorený prejav solidarity spojený s finančnou pomocou 
nesmierne vážime. 

V Prešovskom samosprávnom kraji sa toto najkrajšie obdobie  
v roku spája aj s tradičnými významnými udalosťami.  Je to jednak 
oceňovanie športových osobností a kolektívov, ktorí nám robia na 
športoviskách to najlepšie meno a česť a prinášajú k nám domov 
cenné kovy z národných aj medzinárodných športových podujatí. 
Zaslúžia si našu pozornosť za mimoriadne úspechy a za to, že 
svojím nasadením, profesionálnym prístupom a oduševnením 
inšpirujú aj nás ostatných. Som rád, že táto udalosť prináša 
každoročne ocenenie či už pre športové legendy a ostrieľaných 
reprezentantov, ale aj pre mladú nastupujúcu generáciu špor-
tovcov, v ktorej  máme veľkú športovú budúcnosť. Ľudí, ktorí 
pracujú v športe, ktorí ho tvoria a vkladajú doň svoje srdce si 
nesmierne vážime a je pre nás cťou vyjadriť im naše sympatie 
a poďakovanie ocenením v tradičnej krajskej ankete Športovec 
PSK. A inak tomu nebolo ani v tomto roku.

V jarnom čase sa naša pozornosť sústreďuje tiež na učiteľov, ktorí 
sprevádzajú naše deti a mládež svetom vzdelávania, poznávania 
a nových skúseností a zručností. V marci oslávili učitelia svoj 
veľký deň, no pripomínať si ich dôležitosť a  významné postavenie 
v spoločnosti, vnímať nenahraditeľnú úlohu, ktorú zastupujú 
a vážiť si ich odbornosť by sme mali neustále. Sú nositeľmi múd-
rosti a najvyšších ľudských hodnôt, chránia dôstojnosť človeka 
a slobodu na ceste za vzdelávaním a svoje povolanie vykonávajú 
celou svojou osobnosťou. Preto, aby dali našim deťom ten najlepší 
základ a štart do sveta dospelých, naučili ich byť cieľavedomými 
a úspešnými. Aby im odovzdali čo najviac vedomostí a oni ich 
vedeli dobre a správne zúročiť. 

Tieto mimoriadne a výnimočné osobnosti  nájdete aj v najnov-
šom vydaní našich krajských novín. Ich úspešné príbehy sú 
rovnako príbehmi Prešovského kraja a  príkladmi nesmiernej 
pracovitosti, húževnatosti a ľudskosti. A to sú vlastnosti, ktoré 
treba isto nasledovať….

Milan Majerský
predseda Prešovského samosprávneho kraja

Participatívny rozpočet 2024 pozná 
víťazné projekty
Tretí ročník Výzvy Participatívny rozpočet PSK, v ktorom 
o prerozdelení časti verejných financií rozhodujú obyva-
telia kraja, pozná svojich víťazov. O projektoch, ktoré sa 
budú ešte tento rok realizovať, rozhodlo takmer 43-tisíc 
platných SMS hlasov. Verejnosť pritom najviac hlasovala 
za obnovu kultúrnych pamiatok. Podporených naprieč 
krajom bude celkovo 13 projektov. Kraj na ich realizáciu 
prispeje sumou 130-tisíc eur, kde dotácia pre každého 
úspešného žiadateľa predstavuje 10-tisíc eur. Výsledky 
SMS hlasovania a zoznam víťazných projektov je zverej-
nený na www.psk.sk v sekcii Dotačná schéma PSK 2024. 

Plánované zasadnutia Zastupiteľstva 
PSK na rok 2024

KRÁTKOKRÁTKO z krajaz kraja

• 15. apríl • 20. máj

• 24. jún • 26. august

• 14. október • 9. december

Francúzi chcú spolupracovať s PSK
Francúzsky región SUD-Provence-Alpes-Côte d’Azur 
a PSK majú ambíciu rozvíjať partnerstvo a spoluprácu. 
Deklarovali to v rámci prvej oficiálnej návštevy zástup-
cov francúzskeho regiónu v našom kraji. Ako potvrdili 
vzájomné rokovania, medzi kľúčové oblasti spoloč-
ných záujmov patria vodné zdroje a životné prostredie,  
udržateľný cestovný ruch a kultúrne dedičstvo.

Opatrenia proti povodniam
PSK chce riešiť opakujúce sa povodňové stavy na svojom 
území. S cieľom pomôcť obyvateľom oblastí vystave-
ných prívalovými povodňami preto uplynulý rok vstúpil 
do medzinárodného projektu Flopres. Zameriava sa  
v ňom na prevenciu a predpovedanie bleskových povodní 
prostredníctvom sledovania rizikových lokalít. Pro-
jekt, ktorého alokácia pre PSK je 346-tisíc eur, umožní  
vybudovať komplexný systém pre podporu manažmentu 
povodňových rizík a  tiež varovanie pred bleskovými 
povodňami. 

Taktová doprava prilákala cestujúcich
Zavedenie taktovej dopravy na východe Slovenska zvýšilo 
počet cestujúcich v  regionálnych autobusoch. V  roku 
2023 cestovalo autobusmi regionálnej dopravy takmer 
36 miliónov cestujúcich. Taktový systém dopravy bol 
zavedený najmä na linkách v  podtatranskom regióne 
v  okolí Popradu, Kežmarku i  Levoče. Pozitívny vplyv 
zavádzania systémových zmien bol v Prešovskom kraji 
napríklad na linke Lendak – Kežmarok – Tatranská 
Lomnica – Starý Smokovec, na ktorej vzrástol počet 
cestujúcich o 38,2 %. 
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DopravaRekonštruujeme 
frekventované mosty

Prešov

Štrba

Za osem mesiacov bude nad železničnou traťou na Lesíku 
delostrelcov v Prešove stáť nový oceľový most. Jeho výstavbu 
realizuje Prešovský samosprávny kraj, ktorý tu preinvestuje 
takmer štyri milióny eur.

Most spájajúci Štrbu s miestnou časťou Tatranská Štrba prejde 
rekonštrukciou. Prešovský samosprávny kraj pôvodný vyše 
90-ročný objekt nad železničnou traťou kompletne zbúra  
a nahradí ho novým premostením.

Dlho očakávaná rekonštrukcia mosta č. M5833 pri Lesíku de-
lostrelcov sa konečne začala. Pôvodný 56-ročný most nahradí 
úplne nový oceľovo-betónový most s oblúkom. Práce začali 
v polovici marca a rozdelené sú do štyroch etáp, pričom prvá 
zahŕňa preložku existujúcich inžinierskych sietí. Druhá fáza 
sa sústredí na demoláciu mosta nad železničnou traťou, ktorá 
potrvá zhruba 22 dní. Treťou fázou sa založia nové opory a začne 

Komplexnú sanáciu si vynútil zlý stavebno-technický stav mosta 
kategorizovaný v šiestom stupni zo siedmich. Počas naplánova-
ných stavebných prác dôjde v úseku k presmerovaniu dopravy 
z cesty III/3060 v mieste mosta na dočasnú obchádzkovú trasu 
po ceste III/2343 cez obec Lučivná, ako aj k obmedzeniam na 
železničnej trati. V rámci akcie sa opraví aj priľahlý úsek cesty 
tretej triedy a vybudujú sa nové chodníky pre peších i verejné 
osvetlenie. Rekonštrukcia by mala byť hotová do konca roka, 
kraj do stavebných prác investuje 3,2 mil. eur.

100 m  

133 m

29 m

41m

24 m
 

0,15 m

úprava cesty III/3450

chodníky pre cyklistov a peších

dĺžka premostenia

dĺžka mosta

dĺžka mosta

úprava cesty

„Malé Apollo“ 

Most v Štrbe

sa výstavba spodnej časti. Posledná, štvrtá fáza, ktorá by mala 
trvať tri mesiace, sa bude montovať nová oceľová konštrukcia. 
Práce by mali byť hotové do októbra tohto roka, dovtedy poslúži 
verejnosti dočasná lávka. Súčasťou nového mosta s oceľovým 
oblúkom bude chodník pre peších i cyklistov.
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Školstvo

Najprv prešlo modernizáciou päť stredných odborných škôl, 
teraz k nim pribudne ďalších desať. Prešovský samosprávny kraj 
vstupuje v rámci iniciatívy Catching up-Regions (iniciatíva pre 
dobiehajúce regióny) do ďalšej  fázy národného projektu, ktorá 
má rozpočet vyše 6,5 mil. eur. Vo vybraných župných školách 
zlepší marketing, spoluprácu so zamestnávateľmi i  obsahy 
vzdelávania. Tiež v oblasti mentoringu umožní využívať pomoc 
supervízora. Stať by sa tak malo v priebehu rokov 2024 až 2027. 
Časový rámec implementácie projektu Zlepšenie stredného od-
borného školstva v Prešovskom samosprávnom kraji II je rozdelený 
do troch fáz s trvaním 48 mesiacov.  

Približne 140 detí z  Ukrajiny, ktoré sú v  rámci základného 
a  stredného vzdelávania integrované v  prešovskej Spojenej 
škole T. Ševčenka s vyučovacím jazykom ukrajinským, dostali 
novú výpočtovú techniku. Používať ju budú v  novozriadenej 
počítačovej miestnosti a  počas výučby. Nové notebooky, 
tablety, programovateľné roboty, interaktívne dotykové panely,  
interaktívne podlahy, ako aj interaktívne zostavy Triptych A si 
prevzali od svojho zriaďovateľa Prešovského samosprávneho 
kraja. Výpočtovú techniku za 51-tisíc eur samospráve daroval 
Úrad vysokého komisára OSN pre utečencov.

Prešov - SOŠ technická, SPŠ strojnícka, SOŠ gastronómie a služieb 
Vranov nad Topľou - SOŠ drevárska 
Humenné - SOŠ technická
Stará Ľubovňa - SOŠ technická
Poprad - SOŠ technická
Svit - SOŠ polytechnická J. A. Baťu
Bardejov - SOŠ ekonomiky, hotelierstva a služieb J. Andraščíka
Svidník - SOŠ polytechnická a služieb arm. gen. L. Svobodu

Ďalšie investície do škôl 

Žiaci Spojenej školy

vďaka Catching up-Regions

dostali novú techniku

Zapojené školy

Tento náš dar je výsledkom konkrétnych diskusií 
s vedením PSK o tom, aké sú potreby, ktoré sku-
točne podporia región a strednú školu. Práve táto 
spojená škola je v  rámci Slovenska unikátnym 
príkladom inklúzie detí z  iného akademického 
prostredia do vzdelávacieho procesu.

Oana Curtiss
vedúca kancelárie UNHCR v Košiciach

Táto pomoc je dôležitá najmä preto, pretože sa 
nám zvýšil počet žiakov o približne 37 %. Nová 
moderná technika nám pomôže v tom, aby mal 
každý žiak našej školy vlastné zariadenie.

Igor Andrejčák
riaditeľ Spojenej školy T. Ševčenka v Prešove
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Gymnázium Terézie Vansovej v  Starej Ľubovni by malo mať 
približne o rok novú telocvičňu. Komplexné interiérové športo-
visko s kvalitnou palubovkou, hygienickým zázemím, šatňami, 
náraďovňou i teleskopickým hľadiskom rozšíri jej aktuálne špor-
tové možnosti. Športovisko sa dovybaví potrebným športovým 
náčiním, okrem palubovky sa osadia stĺpy a siete pre volejbal 
i tenis. Pribudnú rozhodcovské sedenie, vysúvacie basketbalové 
koše a  vysúvacia hrazda i tyče na šplhanie. Doplnia sa laná, 
rebriny i digitálny ukazovateľ skóre. Prešovský samosprávny 
kraj ako zriaďovateľ školy vkladá do výstavby telocvične vlastné 
zdroje a pomôže si tiež s príspevkom z Fondu na podporu športu. 
Celkovo sa tu preinvestujú vyše 2 mil. eur.

Duálne vzdelávanie na území Prešovského samosprávneho 
kraja je v kurze. Naznačujú to aktuálne dáta týkajúce sa počtu 
žiakov stredných škôl, ktoré sú do tohto systému zapojení. 
V  aktuálnom školskom roku 2023/2024 je ich celkovo 1510. 
Záujem o  duál pritom vzrástol tiež zo strany zamestnáva-
teľov, kde sa ich počet priblížil k hranici 330. Výrazne počty 
poskočili najmä na župných odborných školách. Vlani mali 
1046 dualistov, tento rok je ich 1216. Už tradične je najviac 
žiakov v tomto type vzdelávania zapojených v okresoch Prešov 
a  Poprad. Kvalitne rozbehnutý je aj v  okresoch Bardejov, 
Stará Ľubovňa, Kežmarok, Humenné, Vranov nad Topľou  
a v ďalších. V rámci odborov vedie ekonomická oblasť, obchod 
a  služby, ale aj strojárenstvo a  kovospracujúca výroba. Za 
posledné obdobie sa výrazne zvýšil počet dualistov i vo sfére 
strojárenstva a potravinárstva, tiež v oblasti elektrotechniky 
či poľnohospodárstva a rozvoja vidieka. 

V Ľubovni vyrastie

V duáli je zapojených

moderná telocvičňa

už vyše 1500 žiakov

Fond na podporu športu je tu práve na to, aby 
podporoval takéto projekty zamerané či už na 
školskú telesnú výchovu alebo športovú oblasť. 
A aj tento projekt bude mať všeobecne prospešný 
charakter, keďže bude slúžiť jednak v rámci škol-
ského vyučovania aj v popoludňajších hodinách 
športovým klubom a širokej verejnosti.

Ján Pivovarník
člen Správnej rady Fondu na podporu športu

Škola dostane telocvičňu, akú si zaslúži, aby 
mohla svojich žiakov kvalitne pripravovať  
v  predmetoch a  aby tu našli nielen športové 
zázemie, ktoré potrebujú pre rozvoj športových 
schopností, ale aj niečo navyše. Bude to miesto, 
ktoré bude vyhovovať viacerým kolektívnym špor-
tom, ale aj miesto pre kultúrne a  spoločenské 
udalosti školy. Počítame tiež s oddychovou zónou, 
kde budeme vyučovať teóriu telesnej výchovy 
a žiaci si tu napríklad zahrajú  stolný tenis či iné 
relaxačné športové aktivity. 

Klaudia Satkeová
riaditeľka školy
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Rozhovor

Eva Nebusová

Každé dieťa
sa dá podporiť 
Pôsobí v  školstve už takmer štyri dekády. Vyštudovaná  
učiteľka matematiky a fyziky, riaditeľka SOŠ polytechnickej 
J. A. Baťu vo Svite Eva NEBUSOVÁ je presvedčená, že kľúčom 
k duši dieťaťa a vzdelávaniu žiaka je láskavý prístup a podnetné 
prostredie v školách. Profesionalita, empatia, pedagogické 
majstrovstvo jej priniesli viaceré krajské ocenenia, ako aj 
prestížny titul absolútna Slovenka roka 2022 a tiež  Slovenka 
roka v kategórii Vzdelávanie. Škola pod jej vedením napĺňa 
silný Baťov odkaz a prepája teóriu s praxou. Každý nový projekt 
vníma ako výzvu. Je vďačná, že škola sa výrazne modernizuje, 
no s  rovnakým zanieteným víta šance pre „prekopanie“ 
školských vzdelávacích obsahov, na zlepšenie pozitívnej 
klímy v triedach i sebavzdelávanie učiteľov. 

foto: archív E.N
ebusová
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Vaše dlhoročné pôsobenie v školstve je spojené so župnou 
školou vo Svite. Ako sa podľa vás za tie roky posunulo škol-
stvo, aké zásadné zmeny sa udiali napríklad vo vašej škole,  
vo vnímaní tejto profesie a vzťahu učiteľ - žiak?  

Za roky môjho aktívneho pôsobenia v učiteľskej a neskôr i ma-
nažérskej pozícii je zmien – pozitívnych i negatívnych - veľmi 
veľa. Učitelia to dnes nemajú určite ľahké. Z kedysi váženého 
povolania je toto povolanie už menej atraktívne, vyžadujúce si 
náročnú prípravu, psychickú odolnosť a nastavenie, že práca 
nikdy nekončí poslednou vyučovacou hodinou. Určite kde 
sme sa viditeľne posunuli dopredu, sú inovácie vo vyučovaní  
a materiálno-technické vybavenie. 
Konkrétne naša škola, ktorá bola ešte 
pred pár rokmi určená na likvidáciu, je 
dnes, trúfam si povedať, rešpektovanou 
vzdelávacou inštitúciou, ktorá je vyno-
vená, krásna s príjemným prostredím. 
To ma veľmi teší a je to zásluha celého 
kolektívu a  koniec-koncov aj podpory 
zriaďovateľa. Pyšná som však aj na to, 
ako sme sa posunuli v pohľade na žiaka. 
To považujem za nesmierne dôležité, že 
sa nám podarilo vytvoriť typ rodinnej 
školy, kde je prítomná pomoc, vzájomná 
úcta a tolerancia v spojení učiteľ – žiak – rodič. V čase, keď sa 
boríme čoraz viac s problémami u detí, najmä s ich duševným 
zdravím, vnímam ľudskosť, bezpečné, podnetné prostredie 
a láskavý prístup ako kľúčové faktory na ceste k študentom, k ich 
vzdelávaniu, príprave na budúce povolanie a napokon pre život. 

Ak hovoríme o prístupe k vzdelávaniu a chcení sa učiť, exis-
tujú veľké rozdiely medzi generáciami žiakov, ktoré prešli 
vašimi rukami? 

Je to môj osobný názor, ale opäť si myslím, že dôležitý je prístup 
k deťom. Každý jeden žiak sa dá vzdelávať, každého jedného 
dokážeme zaujať. Áno, žiaci sú teraz iní, ako keď som začí-
nala, sebavedomie im určite nechýba, u mnohých je to zdra-
vé sebavedomie, ktoré, samozrejme, treba podporiť. 
U ďalších je to istá dávka arogancie, ktorá sa ale 
osvieteným pedagógom  tiež dá regulovať. 
V 90-tych rokoch boli deti naučené, že čo 
učiteľ prikázal, to dieťa splnilo a skloni-
lo „makovicu“. Dnes majú deti mnoho 
otázok, pripomienok, niektoré sú na 
konfrontáciu postojov i na zamyslenie, 
ale je dôležité im trpezlivo vysvetľovať 
pravidlá a spoločenské normy či hod-
noty. Tu sa ukazuje veľká duša učiteľa, 
aby tú trpezlivosť v sebe našiel a aby ju 
dokázal zo seba vydolovať. Nemôžeme 
očakávať, že 15-ročné deti budú mať po-
hľad 40, 50-ročného učiteľa so skúsenos-
ťami. Treba si uvedomiť, aká je to mentálna 
priepasť. Kým oni sa ešte len učia sociálnym 
kontaktom a životným situáciám, učiteľ k nim 
musí pristupovať ako zrelý človek, prispôsobiť sa a 
nájsť systém, ukázať proces, aby dieťa dozrelo. Dôležité 
je rešpektovať jeho emócie. U nás na škole máme žiakov od tých 
najvynikajúcejších, ktorí idú študovať chémiu, dopravu, logistiku, 
tlačiarenské remeslo a máme aj deti, ktoré s ťažkosťami skončili 
základnú školu, takže prístup k nim sa musí veľmi líšiť. U detí, 
ktoré si vyberú náročnejší odbor je zjavné, že chcú študovať, ďalej 
postupovať, rásť a práca s nimi je úplne iná ako v odboroch, kde 
riešime hygienické návyky, spoločenské správanie a podobne. 
Ale každé dieťa sa dá podporiť a takpovediac „vypiplať.“

Rola učiteľa je teda dnes úplne iná, podobne ako aj rola  
riaditeľa. V jednej osobe musí byť psychológ, mentor, zdatný 
manažér, ktorý navyše musí napĺňať mnohé vízie školy. Ako 
sa vám „riaditeľuje“ a čo je vaším hnacím motorom? 

V prvom rade musím povedať, že mojím hnacím motorom je 
láska k  profesii, ktorú som si vybrala a dobrý kolektív. Vždy 
som mala šťastie na skvelých kolegov, ktorých si veľmi vážim 
a s ktorými riešim každý jeden problém, ale aj výzvy. Tá partia 
u nás vo Svite – to nie je riadenie, to je spolunažívanie a spolu-
tvorenie celého imidžu školy. Je to spoločná práca, ktorá nám 
prináša veľa radosti. Ako škola sa zapájame do množstva aktivít, 

čo nás tiež veľmi motivuje. Máme veľa  
skúseností s projektami, mobilitami, naše 
deti precestovali celú Európu.  Dopredu 
nás posúvajú nielen naše úspechy, keď 
sme vo svetle, ale hlavne naše neúspechy 
a chvíle, kedy musíme na sebe zapracovať.  
To je veľmi dôležité. 

Posledné roky Prešovský samosprávny 
kraj investuje do modernizácie svojich 
stredných škôl. S  tým súvisí obnova 
priestorov a  učební, nové vybavenie  
i zmeny vo vzdelávacích obsahoch. Škola 

vo Svite tiež vstupuje do národného projektu zlepšenia stred-
ného odborného školstva v rámci iniciatívy dobiehajúcich 
regiónov. Čo vás v tejto súvislosti čaká? 

Ideme do inovácií školských vzdelávacích programov, marke-
tingu školy a ešte intenzívnejšej spolupráce so zamestnávateľmi, 
ktorá je u nás už teraz vynikajúca. Čakajú nás investície, ako 
je kompletná rekonštrukcia troch chemických laboratórií, 
ktoré nám síce stále dobre slúžia, ale majú už 50 rokov. Posta-
vené bude multifunkčné ihrisko, pribudne spoločenská aula 
v nevyužitých priestoroch v štýle Baťovej spomienky, vyno-
venie tlačiarenských dielní, dielní odevníctva, počítačových 
aj jazykových miestností. A to všetko v hodnote približne 1,5 
milióna eur. Nasledovať budú mäkké zručnosti, na ktoré sa 

zvlášť veľmi tešíme.  

Pre pedagógov je to isto veľká vec, ktorá si 
vyžaduje otvorenú myseľ a odvahu...

Presne tak. Jednoducho nestačí zmeniť 
len školské prostredie, ale je potrebná aj 
zmena nastavenia učiteľov, ich zmýš-
ľania a  ja som z tejto myšlienky nad-
šená. Môj názor je, že škola sa posunie 
hlavne vďaka novým výzvam a novým 
projektom. Je to aj tak u človeka. Každý 

z nás má svoju komfortnú zónu, v ktorej 
si lebedí a  v  ktorej je mu dobre. Každé 

nóvum je vykročenie z  tejto pohodlnej 
bubliny a  presmerovanie na inú koľaj. Je 

to náročnejšie, nepohodlnejšie, ale výsledok 
vždy stojí zato. 

Takže čo tento projekt na konci dňa konkrétne prinesie 
pre vašu školu?

Prinesie to nadšených učiteľov, lebo nadšenie v školstve chýba. 
Ak sa dokážeme „vyhecovať“, prinesie to aj šťastných a spo-
kojných žiakov. Uvedomujeme si totiž, aké je veľmi dôležité 
vybudovať a udržať takú vzdelávaciu inštitúciu, kde majú učiteľ 
i žiak radosť z práce a učenia. A to je moja vízia a filozofia, ktorá 
ma drží celý život. 

Ľudskosť a láskavý prístup
sú kľúčom k študentom

a ich vzdelávaniu.
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Školstvo Úspešní študenti z PSK

Máme bronz zo Zimných olympijských hier 
mládeže z Južnej Kórei. V lyžovaní ho vybojo-
val druhák Strednej športovej školy v Poprade 
Andrej Barnáš. Za víťazom Bennom Brandisom  
z Nemecka zaostal iba o 36 stotín sekundy.  
Tatranec, ktorého pripravuje Patrik Roth, získal 
po slalomárke Petre Vlhovej druhú slovenskú 
lyžiarsku medailu zo ZOH mládeže v histórii.

Veľký úspech
na ZOH mládeže

Miešaná štafeta na Majstrovstvách sveta vo vod-
ných športoch v katarskej Dohe prekonala doterajší 
slovenský rekord na 4 x 100 metrov voľný spôsob  
z Fukuoky. Žiačka Strednej športovej školy v Poprade 
Lillian Slušná, Matej Duša, Teresa Ivan a Tibor 
Tišťan vybojovali pre Slovensko vo finále štafety 
7. miesto s novým národným rekordom, ktorý je 
3:29,88 min. Starý rekord z Fukuoky mal hodnotu 
3:31,41 min.

Nový slovenský
rekord v plávaní

Lillian Slušná, druhá sprava

Michael Šeliga zo Strednej priemyselnej školy 
techniky a dizajnu v Poprade bodoval so svojím 
robotom Speeshom na Strojárskej olympiáde 
v  Bratislave. Spomedzi 62 súťažiacich si  
odniesol tretie miesto. Jeho robot dokáže naučiť 
deti nielen rozprávať, ale aj osvojiť si základné 
princípy programovania. 

Robot z Popradu
bronzový

Tretiačka Strednej priemyselnej školy stavebnej  
v Prešove Mirka Potocká sa pod trénerskou taktov-
kou Jozefa Kolozsyho stala víťazkou Európskeho 
pohára v kickboxe, ktorý sa koncom januára konal 
v hlavnom meste Grécka v Aténach. V juniorskej 
kategórii tu obsadila dokonca dve prvé miesta. 

Mirka Potocká
zbiera zlato
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Komisie PSK

Finančná komisia, rovnako ako ostatné komisie, je po-
radným orgánom predsedu a zastupiteľstva PSK. Zároveň 
však zaujíma osobitné postavenie. Každý, aj ten najlepší 
zámer, je totiž limitovaný finančnými možnosťami kraja.

Najdôležitejším materiálom, ktorým sa komisia zaoberá 
a venuje mu najväčšiu pozornosť, je rozpočet Prešovského 
samosprávneho kraja. V ňom sú započítané všetky príjmy 
a výdaje kraja a  jeho organizácií. To znamená stred-
ných škôl, sociálnych a kultúrnych zariadení, platby 
za dopravu, energie a iné. Najväčšiu časť príjmov tvoria 
predovšetkým podielové dane. Rozpočet na nasledujúci 
rok je schvaľovaný vždy na konci bežného roka a následne 
je upravovaný podľa aktuálnych potrieb. Tohtoročný 
rozpočet je vo výške 275 milión eur. Vždy si dáme záležať, 
aby bol pripravený rozpočet vyrovnaný. To znamená, že 
plánované výdaje sú nižšie, alebo rovnaké ako príjmy.
Komisia rokuje aj o všetkých materiáloch, ktoré nejakým 
spôsobom môžu ovplyvniť rozpočet. Predovšetkým sú 
to investičné akcie, ako rekonštrukcie budov či ciest, 
nákup a predaj nehnuteľností. 

Nezanedbateľnou súčasťou zasadnutí sú aj projektové 
zámery a rôzne strategické dokumenty kraja. Všetky 
tieto materiály sú najprv prerokované v odborne prís-
lušnej komisii (napr. dopravnej, kultúrnej a pod.), ktorá 
posudzuje vecnú a odbornú stránku a následne sa nimi 
zaoberá aj finančná komisia z hľadiska finančných mož-
ností. Jednoducho povedané, či máme alebo nemáme 
v rozpočte peniaze na predložený zámer. Neostáva však 
len pri obyčajnom konštatovaní, ale stále sa snažíme 
peniaze „nájsť“ a zabezpečiť finančné krytie.

Veľmi zaujímavou súčasťou rozpočtu sú vlastné grantové 
programy Prešovského samosprávneho kraja, a to Výzva 
predsedu, Výzva poslancov, Výzva pre región a Výzva 
Participatívny rozpočet. Pomocou nich vieme podporiť 
rôzne menšie aj väčšie zmysluplné projekty v kraji, nielen 
pre obce a mestá, ale aj pre neziskové organizácie, ob-
čianske združenia, športové kluby a iné subjekty. Ďalším 
veľmi dôležitým materiálom je záverečný účet kraja, 
ktorý obsahuje zhodnotenie skutočného finančného 
vývoja počas účtovného roka. 

Všetci členovia komisie pristupujú 
k predloženým materiálom veľ-

mi zodpovedne a stretnutia 
sú konštruktívne. Rokovaní 
komisie sa vždy zúčastňujú 
aj vedúci odboru financií, 
riaditeľ úradu a hlavný 
kontrolór kraja. Ich názo-
ry a posúdenie materiálov 
pomáha členom komisie 
pri správnom rozhodovaní.

Komisia dopravy pri Zastupiteľstve PSK plní v prvom rade 
poradnú funkciu, kedy v spolupráci s odborom dopravy vy-
pracováva rôzne stanoviská či odporúčania. Tieto následne 
slúžia ako podklad k prerokovaniu materiálov v samotnom 
krajskom zastupiteľstve. Komisiu tvorí 15 členov.

Prirodzeným partnerom komisie okrem iných sú hlavne 
Správa a údržba ciest Prešovského samosprávneho kraja 
a  Integrovaný dopravný systém IDS Východ. Agenda 
komisie je pomerne široká a  dotýka sa jednej z  naj-
hustejších cestných sietí v rámci Slovenska. Prešovský 
samosprávny kraj prostredníctvom svojej organizácie 
Správa a údržba ciest PSK spravuje vyše 2 440 km ciest II.  
a III. triedy a taktiež 1 226 mostných objektov. A keďže 
krajská samospráva kvalitnú a  bezpečnú dopravnú 
infraštruktúru považuje za svoju prioritu, spolupráca 
pri dôkladnej príprave investičných zámerov a napokon 
aj ich samotná realizácia zo strany SÚC PSK v kombi-
nácii s Komisiou dopravy a následne zastupiteľstvom 
prinášajú svoje výsledky. 

Príkladmi vzájomnej participácie je nedávno zrekon-
štruovaný 43 km úsek Cesty slobody pozdĺž Tatier za viac 
ako 45 miliónov eur alebo cyklochodník Poloniny trail 
v Poloninách, či iné cesty alebo mosty v jednotlivých 
okresoch, ktorým sa dlhodobo nevenovala pozornosť. 
Nie menej pozitívnym faktom je, že veľmi veľa z týchto 
investičných akcií sa podarilo a naďalej darí financo-
vať z  rôznych nenávratných zdrojov Európskej únie. 
Úspechom je fakt, že máme minimálne tretinu ciest 
zrekonštruovaných a bez havarijných stavov. 

Ďalšou našou kľúčovou témou je vytvorenie integrova-
ného dopravného systému na území celého východného 
Slovenska. Cieľom je všeobecne zatraktívniť verejnú 
dopravu a  zvýšiť záujem cestujúcich o  tento typ do-
pravy. V tejto súvislosti za zmienku stojí údaj nákladov 
na dofinancovanie prímestskej autobusovej dopravy, 
ktorú PSK zabezpečuje. Kým v roku 2001 vynaložil kraj 
na tento typ dopravy v prepočte 5 miliónov eur, v roku 
2023 to bola suma takmer 33 miliónov eur.

Komisia dopravy sa okrem tejto agendy zaoberá ďal-
šími, pre kraj veľmi zaujímavými projektami. Sú to 
napríklad Plán udržateľnej mobility, 
nákup bezemisných autobusov, 
vybudovanie inteligentných 
autobusových zastávok či 
vybraných prestupných 
terminálov. Spomína-
né aktivity by mali byť 
taktiež financované  
z nenávratných finanč-
ných zdrojov.

Finančná komisia Komisia dopravy

Zuzana Bednárová
predsedníčka komisie

Ján Hirčko
predseda komisie
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Športovec PSK

Ocenili sme najlepších

Spoznali sme laureátov jubilejného 20. ročníka ankety Športovec 
Prešovského samosprávneho kraja. Medzi najlepších športovcov 
sa zaradili jednotlivci a kolektívy, ktorí v uplynulom roku 2023 
dosiahli výnimočné úspechy na národných aj medzinárodných 
športoviskách. Kraj tento rok ocenil celkovo 20 zvučných špor-
tových mien a kolektívov a do Športovej siene slávy PSK zaradil 
ďalších dvoch laureátov. Športovci si ocenenia prevzali počas 
slávnostného galavečera 8. apríla v Historickej budove Divadla 
Jonáša Záborského v Prešove.

Sninský zápasník je v 20-ročnej histórii ankety prvým športovcom, 
ktorý ju dokázal ovládnuť tretíkrát a dokonca v troch rokoch po 
sebe (2021, 2022 a 2023). Naturalizovaný slovenský reprezentant 
získal najvyššie ocenenie tentoraz za úspechy v uplynulom roku, 
v ktorom sa po tretíkrát v rade stal majstrom Európy. V olym-
pijskej kategórii do 74 kg obhájil v Záhrebe tituly z Budapešti  
i Varšavy. Medzitým stihol 28-ročný zápasník získať už aj štvrtý 
európsky titul, a to vo februári 2024 v Bukurešti. V národnej ankete 
Športovec roka na Slovensku figuroval na 12. mieste, pričom bol 
najúspešnejším reprezentantom nášho kraja.

Dlhoročný slovenský reprezentant pochádzajúci z  Prešova má   
na konte zisk titulu majstra Európy juniorov v mixe. S Barborou 
Balážovou získali v rokoch 2013 a 2021 titul vicemajstrov Európy 
a bronz pridali v Mníchove v roku 2022. Účastník OH v Tokiu je 
tiež dvojnásobným víťazom Ligy majstrov. Od roku 2021 pôsobí 
v talianskom klube USD Apuania Carrara Tennistavolo, s ktorým 

sa tešil už zo šiestich získaných trofejí, vrátane titulu v Európ-
skom pohári mužov v roku 2022. Je to úradujúci majster Slovenska 

medzi jednotlivcami, držiteľ titulu Stolný tenista roka na Slovensku  
a Ceny Klubu fair play Slovenského olympijského a športového výboru. 

Tajmuraz Salkazanov
zápasenie (ZK Vihorlat Snina) 

Ľubomír Pištej
stolný tenis (Prešov) 

Najúspešnejší športovec PSK za rok 2023
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Pavol Hurajt 
biatlon

Dvojicu spájala láska k športu aj k sebe navzájom. Nikdy síce nestála 
na veľkých pódiách, ale svojím prístupom k športu bola vzorom. Marek 
pôsobil od roku 2014 v FK Vysoké Tatry, striedavo hosťoval aj v Spiš-
skej Belej. Bol brankárskou jednotkou tímu a odchytal zaň cez 16-tisíc 
minút. Pomohol k piatim prvenstvám v ligových súťažiach, postupu do 
2. žiackej ligy a šancu dostal i v A-tíme. Broňa začínala s gymnastikou  
v KŠG GY-TA v Poprade, kde dosahovala medailové úspechy. Počas strednej 
školy trénovala deti v prípravke, neskôr aj výkonnostné gymnastky, o rozvoj 
ktorých sa starala v klube Luna Gym. V túžbe venovať sa mladým športovcom 
začali obaja študovať na Fakulte telesnej výchovy a športu UK v Bratislave. Všetko 
zmenil október 2022, kedy sa čerství dvadsiatnici stali obeťami tragickej nehody na 
Zochovej ulici.

Bronislava Božoňová
Marek Vojtaššák
gymnastika | futbal

in memoriam

Je jediným žijúcim hádzanárskym 
majstrom sveta zo Slovenska. Pre-

šovský rodák začínal v Tatrane, 
s ktorým sa stal dorasteneckým 

majstrom Československa, v  rokoch 
1969 a 1971 majstrom Československa aj 

medzi mužmi. Medzi jeho najväčšie úspechy 
patrí zisk titulu majstra sveta na šampionáte vo 

Švédsku v  roku 1967, kde bol najmladším hráčom a striebro  
z akademických MS. V roku 1969 bol vyhlásený za najlepšieho 
hádzanára SR. Hrával na oboch krídlach aj na poste pivota. Po 
hádzanárskej kariére prešiel na funkcionársku, pôsobil ako 
tréner, vysokoškolský pedagóg i komunálny politik.

Rodák spod Tatier začí-
nal ako bežec na lyžiach, 
k biatlonu presedlal v roku 
1999. Slovensko počas svojej 
16-ročnej kariéry reprezentoval 
na olympijských hrách v Turíne 
(2006), Vancouveri (2010) a Soči (2014). 
V Kanade získal bronz v pretekoch s hromadným štartom na 
15 km a blízko medaily bol aj na 20 km trati, kde napokon 
skončil piaty. Na OH v Soči bol členom slovenskej mixštafety, 
ktorá tu obsadila štvrté miesto. SR reprezentoval na celkovo 
jedenástich MS a vo svojej kariére získal desať umiestnení  
v TOP 10 pretekov Svetového pohára. Po ukončení kariéry pôsobil 
ako biatlonový funkcionár. 

Rudolf Horváth 
hádzaná

Najúspešnejší jednotlivci (bez určenia poradia)   
Tomáš Smrek (kulturistika, KŠK mesta Stará Ľubovňa)
Lukáš Urban (hádzaná, Tatran Prešov)
Kamila Novotná (športová streľba, ŠKP Prešov)
Lillian Slušná (plávanie, Podtatranská akadémia plávania Svit)
Michal Ščerba (volejbal, VK Mirad UNIPO Prešov)

Najúspešnejší znevýhodnený športovec 
Eva Novotná (stolný tenis, Miňovce)

Najúspešnejší tréner 
Ján Šima (športová streľba, ŠKP Prešov) 

Najúspešnejšie kolektívy dospelých 
(bez určenia poradia)
Tatran Prešov (hádzaná)
BK Iskra Svit (basketbal)
Humenné (malý futbal) 

Najúspešnejšie kolektívy mládeže (bez určenia 
poradia)
TJ Slávia Svidník (volejbal)
Tatran Prešov (hádzaná)
TK Grimmy Prešov (tanečný šport)

Najúspešnejší študent strednej školy
Teresa Kručayová (taekwondo, ŠK Taekwon-DO GE-BAEK 
Prešov, Gymnázium sv. Moniky, Prešov)

Talent PSK (športovec do 15 rokov)
Ján Sciranka (plávanie, Diamond Swimming Club Prešov) 

Najpopulárnejší športovec PSK podľa 
internetového hlasovania
FC Tatran Prešov (futbal - dievčatá) 

Najúspešnejší športovci 
PSK za rok 2023
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Nadácia PSK pre podporu rodiny za päť rokov fungovania po-
mohla takmer 900 žiadateľom, medzi ktorých prerozdelila vyše 
720-tisíc eur. Poskytla tiež nefinančnú pomoc v podobe oblečenia, 
potravín, školských pomôcok, výpočtovej či bielej techniky.

2019
2020
2021
2022
2023
2024

87-tisíc 
62-tisíc
50-tisíc   
53-tisíc

288-tisíc
188-tisíc

148
99
78

134
327
113

Nadácia PSK pre podporu rodiny znovu pomáhala po zemetrasení. 
Finančnú pomoc vo výške 152-tisíc eur už v úvode roka schvá-
lila 22 právnickým osobám - obciam a cirkvám, priamo za-
siahnutým minuloročným zemetrasením okresov – Vranov 
nad Topľou, Humenné a Stropkov. Konkrétne išlo o žiadateľov 
z obcí Matiašovce, Žalobín, Malá Domaša, Nová Kelča, Matiaška, 
Rafajovce, Kvakovce, Radvaň nad Laborcom, Víťazovce, Sopkovce, 
Turcovce, ale aj Jankovce, Košarovce či z obcí Tokajík, Miková, 
Brusnica a Vojtovce. Ďalšie finančné prostriedky prerozdelila 
nadácia medzi rodiny v núdzi. A to vďaka benefičnému bowlin-
govému turnaju, z ktorého výťažok predstavoval 10-tisíc eur. 
Turnaja sa zúčastnilo dovedna 24 tímov, nechýbal ani Prešov-
ský samosprávny kraj, ktorý spolu so spoločnosťou 4 SPORT 
zorganizoval už 16. ročník tohto charitatívneho podujatia.  Pri 
príležitosti piateho výročia svojho založenia rozdelila nadácia 
ďalšie finančné prostriedky. Vyše 36-tisíc eur putovalo medzi  
90 žiadateľov, ktorým sa okrem financií ušla aj materiálna 
pomoc v podobe notebookov či novej chladničky. 

Pomoc krajskej nadácie

Pomáhame

už 720-tisíc eur

rodinám v núdzi

Pomocnú ruku po zemetrasení podal obyvateľom Prešov-
ského samosprávneho kraja aj poľský cezhraničný partner –  
Malopoľské vojvodstvo. Zo svojho rozpočtu vyčlenil jeden  
milión zlotých (223-tisíc eur) na opravu cesty medzi Tokajíkom  
a Ďapalovcami. Zrekonštruovanú komunikáciu v dĺžke 1,48 km, 
ktorú minuloročné zemetrasenie ešte viac poškodilo, si prišli 
pozrieť aj zástupcovia spriateleného regiónu. 

Opravená cesta
vďaka Poliakom

Keď sme sa dozvedeli o zemetrasení v Prešovskom 
kraji, nemali sme absolútne žiadne pochybnosti 
o rozhodnutí pomôcť mu.  Aj u nás platí, že kto rýchlo 
dáva, dvakrát dáva. PSK splnil všetky kontrolné me-
chanizmy, ktoré potvrdili, že naše prostriedky budú 
čo najlepšie použité. Dnes vidíme výsledok a môžeme 
zhodnotiť, že cesta je veľmi kvalitná a plní svoj účel.

Witold Kozłowski
maršálek Malopoľského vojvodstva

Sociálna oblasť

2% Blíži sa termín  na poukázanie podielu zo zaplatenej dane 
za rok 2023. Fyzická osoba a dobrovoľník ho môže darovať 
do 30. apríla vybranej neziskovej organizácii, občianskemu 

združeniu aj nadácii, medzi inými tiež  
Nadácii PSK pre podporu rodiny. Vyhlásenie o poukázaní 2% 

z dane je dostupné na www.nadacia-psk.sk.  

rok výška pomoci 
v €

počet podporených 
žiadostí  

Predseda PSK M.Majerský s maršálkom W. Kozłowskim
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Prihraničná cesta s Poľskom

Výstavba mosta medzi 
V. Slavkovom a Popradom 

Rekonštrukcia  
v Bardejovskom okrese

dostane nový koberec

napreduje pokračuje

Doprava

Prešovský samosprávny kraj začal s  I. etapou modernizácie 
úseku Lysá Poľana – Podspády. Vďaka cezhraničnému programu 
Interreg 2021 -2027 sa dočká opravy 1,5 km úsek od križovatky 
s cestou I/66 v Tatranskej Javorine – časť Podspády až po most 
č.3078-001 v Tatranskej Javorine. V rámci modernizácie sa po-
loží nový asfalt a v časti Podspády sa rozšíri krajnica pre pohyb 
chodcov od autobusovej zastávky. Okrem toho sa zrekonštruujú 

V okrese Poprad napreduje výstavba mosta č. M 4416 situova-
ného medzi Veľkým Slavkovom a mestom Poprad, ktorý  vedie 
ponad Červený potok. V marci boli práce na stavbe zrealizo-
vané na 50 %, pričom sa tu ukončilo položenie jedenástich 
prefabrikovaných nosníkov na železobetónové úložné prahy. 
Ďalšie činnosti sa už týkajú realizácie spriahajúcej dosky. 
Predpokladané ukončenie všetkých prác v rozpočte 215-tisíc 
eur je naplánované na máj tohto roku. Aktuálne pre účastníkov 
cestnej premávky platia na ceste III/3080 v časti výstavby mosta 
dopravné obmedzenia.

PSK spustil komplexnú rekonštrukciu medzi Kľušovskou  
Zábavou a Hertníkom (okr. Bardejov). Obnovou prejde viac ako  
5 km ciest, kde posledné zásahy prebehli pred 25 rokmi. Aktu-
álne sa bude cesta rekonštruovať až do podložia a zároveň sa 
o 1,5 m rozšíri. Stavebné práce si vyžiadajú investíciu 3,8 mil. 
eur aj výrazné dopravné obmedzenia. Súčasťou rekonštrukcie je 
oprava troch mostov za obcou Hertník za 1 mil. eur. Konkrétne 
ide o modernizáciu 11,5 m dlhého mosta z roku 1960 cez potok 
Sekčov (270-tisíc eur). Opravou prejde aj 14,6 m most cez Tichší 
potok (416-tisíc eur) a most cez Šibskú vodu (319-tisíc eur). 

a prečistia priepusty, upravia sa priekopy i priechod pre chod-
cov, kde sa doplnia varovné a signálne pásy. Na ceste pribudnú 
zvodidlá, obnovia sa snímače na vozovke pri meteostanici  
i vodorovné značenie. Tiež sa vymení a doplní zvislé dopravné 
značenie. Celkovo sa tu preinvestuje viac ako 596-tisíc eur  
z Interregu, ďalších 200-tisíc eur zo zdrojov PSK. 
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Regióny Výstavba Poloniny trail pokračuje

Prešovský samosprávny kraj sa usiluje vybudovať v  Polo-
ninách takmer 98-kilometrový cyklookruh Poloniny trail. 
Aktuálne sú vo výstavbe tri úseky, na budúci rok by sa mohlo 
začať s ďalším. Plánovaný úsek by mal prepojiť mesto Sninu 
a obec Stakčín.

Výstavba cyklookruhu Poloniny trail úspešne pokračuje. Od 
krajských poslancov dostal zelenú ďalší úsek. Tí schválili na 
februárovom zasadnutí investičný zámer Dobudovanie cykloin-
fraštruktúry Poloniny trail, 1. etapa, úsek Snina, ktorého predpo-
kladaná suma je vo výške 1,5 mil. eur. Prešovský samosprávny 
kraj sa chce s projektom uchádzať o finančnú podporu hneď, 

PSK intenzívne pracuje na aktualizácii Kostrovej siete  
cyklistických komunikácií. V minulom roku spoločne so Správou 
a údržbou ciest PSK zorganizoval v regiónoch dve kolá stretnutí 
(spolu 16 rokovaní) so zástupcami miest a obcí. Tí sa spoločne 
venovali čo najpresnejšiemu zakresleniu Kostrovej siete. Okrem 
toho hovorili o systematickej a efektívnej spolupráci v oblasti 
cyklodopravy a cykloturistiky. Zástupcovia kraja predstavili 
účastníkom stretnutia kostrovú sieť, klasifikáciu stavu rozpra-
covanosti jednotlivých úsekov, formu dozberu a tiež aktualizáciu 
údajov konkrétnych úsekov. 

Aktualizácia kostrovej siete sa týka katastrov vyše 200 obcí, 
pričom väčšia časť pozvaných zástupcov samospráv sa stretnutí 
zúčastnila. Kraj má ambíciu v komunikácii so samosprávami 
pokračovať a doplniť údaje aj tam, kde doposiaľ chýbali. Aktu-
alizácia Kostrovej siete má totiž slúžiť ako územnoplánovací 
podklad pre zmeny a doplnky v územnom pláne Prešovského 
samosprávneho kraja. Po jeho úprave môže vo viacerých  
regiónoch začať proces efektívnejšie  plánovania a realizácie 
siete cyklistických komunikácií. 

Aktualizujeme
kostrovú sieť

ako bude vyhlásená výzva Ministerstva investícií, regionálneho 
rozvoja a informatizácie SR v rámci Programu Slovensko 2021 - 
2027. Aktuálne je projekt v stave investičnej prípravy. Po zmene 
územného plánu mesta sa bude pokračovať v projektovej príprave 
tak, aby v priebehu budúceho roka bolo možné vyhlásiť verejné 
obstarávanie na výstavbu tohto úseku a stavebne ho aj ukončiť. 
Úsek Snina dlhý 2,2 km, ktorý sa bude napájať cez cyklolávku 
ponad rieku Cirocha, je jedným z prioritných úsekov celého 
cyklookruhu Poloniny trail. Prepája totiž existujúcu cyklotrasu 
na území mesta Snina s aktuálne budovaným úsekom Stakčín, 
ktorý by mal byť hotový ešte v tomto roku.
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SPŠE tretia najlepšia
Inštitút INEKO zostavil rebríček slovenských škôl  
za školský rok 2022/2023. V aktuálnom ročníku hodno-
tenia sa na popredné miesto znovu prebojovala Stredná 
priemyselná škola elektrotechnická v  Prešove, ktorú 
zriaďuje Prešovský samosprávny kraj. S  priemerom 
8,7 b. sa vo svojej kategórii zaradila na tretie miesto  
a obhájila tak minuloročnú bronzovú pozíciu. V kategóriách 
gymnázií a stredných odborných škôl sa do TOP 10 dostali 
aj tri župné školy a medzi 30 najlepších až sedem škôl PSK. 

Hľadajú sa naj knihy PSK 2023
Prešovský samosprávny kraj, Krajská knižnica P.  O. 
Hviezdoslava v  Prešov a regionálne knižnice v  Popra-
de, Levoči, Vranove nad Topľou, Humennom, Svidníku, 
Bardejove a Starej Ľubovni vyhlásili 7. ročník čitateľskej 
súťaže Kniha roka PSK. V nej o prestížny titul zabojujú 
knihy a publikácie vydané v roku 2023. Podmienkou ich 
zaradenia medzi nominácie je spätosť s regiónmi PSK, 
a to tematicky alebo osobou autora textovej či obrazovej 
časti. Župné knižnice prijímajú nominácie verejnosti do 
30. apríla.

DOBRÉDOBRÉ správysprávy

Po minuloročnom zemetrasení pomáha Prešovskému samos- 
právnemu kraju aj Podkarpatské vojvodstvo. Svojmu partner-
skému regiónu poskytne finančnú pomoc vo výške 600-tisíc 
zlotých, čo je v prepočte 140-tisíc eur. Financie sú určené na 
odstránenie škôd vo Vihorlatskom múzeu v Humennom a v Pod-
duklianskom osvetovom stredisku vo Svidníku. V humenskom 
múzeu spôsobilo zemetrasenie rozsiahle škody v podobe pras-
klín na stenách jeho 35 miestností, ako aj trhliny na vonkajších 
fasádach. Podduklianske osvetové stredisko vo Svidníku zazna-
menalo po ničivej prírodnej katastrofe praskliny na stenách, 
najmä v  spojoch medzi novou a  starou budovou,  poškodené 
boli aj schody v starom objekte a obklady v budove prístavby.

Podkarpatské  
vojvodstvo venuje PSK

140-tisíc eur

Prešovský kraj sa po  zemetrasení z  9.  októbra 
2023 ocitol naozaj v ťažkej situácii a aj niekoľko 
mesiacov po ničivej katastrofe  stále zápasí s jej 
následkami. Preto ku každej pomoci, ktorá nám 
je adresovaná, pristupujeme s veľkým rešpektom. 
Ďakujeme, že sa aj Podkarpatské vojvodstvo  
pridalo k  tým, ktorí nás nenechali samých 
a  prispeli k  záchrane nášho architektonického 
skvostu v  Humennom a  kultúrneho centra vo 
Svidníku. Táto pomoc ukazuje, aké silné a dôležité 
je naše partnerstvo.

Jaroslav Makatúra
podpredseda PSK 

Vynovené školy v kraji
PSK plánuje zrekonštruovať tri školské internáty, jednu 
školskú telocvičňu a dve stredné školy. Krajskí poslanci 
na svojej schôdzi už odklepli vstup do projektov a pred-
loženie žiadostí o poskytnutie nenávratného finančného 
príspevku. Obnovy by sa mal dočkať internát Obchodnej 
akadémie v  Humennom, domov mládeže SOŠ v  Kež-
marku, internát SPŠ elektrotechnickej v Prešove, telo-
cvičňa Gymnázia J. Francisciho-Rimavského v  Levoči, 
SOŠ gastronómie a  služieb v  Prešove a  Gymnázium  
L. Stöckela v Bardejove.

Nebezpečný svah na cyklotrase 
sa opraví
Zastupiteľstvo PSK schválilo investičný zámer vybudo-
vania a  rekonštrukcie cykloinfraštruktúry vo Veľkom 
Šariši, ktorý má byť hradený z Európskych štrukturálnych 
a  investičných fondov v  rámci Programu Plán obno-
vy a  odolnosti SR. Rekonštrukciou sa stabilizuje zosuv 
a vytvoria sa podmienky pre bezpečný a pohodlný pohyb 
cyklistov a peších s jeho prepojením na nadväzné úseky 
cyklotrasy Eurovelo 11. 

Nové vybavenie pre knižnice
Dve regionálne knižnice Prešovského samosprávneho 
kraja budú mať nové interiérové vybavenie vďaka 
schváleniu účasti v projektoch v rámci výzvy Fondu na 
podporu umenia. Nové regály tak môže očakávať Pod-
duklianska knižnica vo Svidníku a  Krajská knižnica P. 
O. Hviezdoslava v  Prešove. Celková výška schválené-
ho nenávratného finančného príspevku v projektových 
zámeroch predstavuje viac ako 173-tisíc eur. Spolu- 
financovanie PSK ako ich zriaďovateľa je pritom vyše 
35-tisíc eur. 

Maršálek W. Ortyl s podpredsedom PSK J. Makatúrom
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V tomto roku pre cyklistov
pripravujeme

Dovolenka na bajku | 1.6.- 30.9.  
spoločne s KOCR Severovýchod Slovenska
Do školy a do práce na bicykli | 1.6. – 30.9.
Cykloraňajky
Cykloservis 

Pozrite si prehľad 
cyklopodujatí  
v Prešovskom kraji

Malkovská

hôrka

Prešov
Pod Kalváriou

Malkovská
hôrka

     30 minút  |  4km

Začiatok trasy
Prešov Pod Kalváriou

Koniec trasy
Malkovská hôrka

Povrch
asfalt, poľná cesta

Prevýšenie
   252 m n. m.      0 m n. m.

obtiažnosť 
ľahká


